
گــروه ورزشــی/ پــس از انتقادهایــی کــه هــواداران 
اســتقلال به عملکرد این باشــگاه در فصل نقل و 
انتقالات داشتند و این موضوع باعث شد تعدادی 
از پیشکســوتان اســتقلال هــم از این شــرایط ابراز 
نگرانی کنند، مســئولان این تیــم درحال رونمایی 
از برنامه های نقل و انتقالاتی خود هستند. این در 
حالی اســت که آبی ها از زمان شــروع فصل نقل و 
انتقالات تنها با سجاد شهباززاده به توافق رسیدند 
ولی پس از رسمی شدن قرارداد او، محمد دانشگر 
مدافع اســتقلال به سپاهان پیوســت تا نگرانی ها 
از بابت جدایی ســتاره های آبــی نزد علاقه مندان 
ایــن تیــم افزایش یابد. بــا این حال، اســتقلالی ها 
قــرارداد 2 بازیکــن را تمدیــد و 2 بازیکن جدید به 
خدمــت گرفتنــد تا به شــکل جدی تــری وارد بازار 
نقل و انتقالات شده باشند. آرمان رمضانی اولین 
تمدیدی اســتقلال بود که در نیم فصل دوم لیگ 
بیســتم از پرسپولیس به اســتقلال رفت. اگرچه او 
به عنوان یار فیکس بازی های زیادی انجام نداد اما 
هرگاه به زمین رفت، به تیمش کمک کرد و به یک 
بازیکن محبوب تبدیل شد و حالا با تمدید قرارداد 
خــود به مدت 2 فصل دیگر، در کنار امیر ارســلان 
مطهــری و شــهباززاده بازیکنان اســتقلال در خط 
حمله را تشکیل می دهند. رمضانی بعد از تمدید 
قــراردادش بــا اســتقلال گفــت: »خیلــی منتظر 
این روز بودم. دوســت داشــتم هرچــه زودتر این 
اتفاق رخ بدهد و خدا را شکر که این اتفاق افتاد. 
امیدوارم اتفاق خوب فصل قبل یعنی قهرمانی 
در فصــل آینــده برای ما رخ بدهد. همیشــه هم 
گفتــه ام دوســت دارم گل هــای مهم تــری بــرای 
استقلال بزنم و انگیزه ام برای فصل آینده خیلی 
بیشتر از فصل قبل است. ان شاالله با تمام وجود 
تــلاش می کنیم که یک فصــل فوق العاده برای 
خودم و باشــگاه رقم بزنیم.« او در مورد ساپینتو 
ســرمربی پرتغالی آبی ها عنوان کــرد:  »او رزومه 
بســیار خوبــی دارد و مربــی ای اســت کــه  کلاس 
بالایــی در فوتبــال دارد و فکر می کنــم به تیم ما 
خیلــی کمک کنــد و بتواند فوتبال مــا را یک پله 
بالاتــر ببــرد.« همچنین خبر رســید سیدحســین 
حســینی دروازه بان آبی ها که با کلین شــیت های 
خــود نقــش پررنگــی در قهرمانــی بــدون باخــت 
استقلال داشت، برای تمدید قراردادش به مدت 

2 فصل دیگر به توافق رسیده است.
ë مهدی پور تمدید کرد، کنایه  زد، یزدانی پاسخ داد

مهدی مهدی پور یکی دیگر از بازیکنانی بود که 
گفته می شد از قطر پیشنهاد دارد ولی این هافبک 
موفــق فصــل گذشــته آبی ها با انتشــار عکســی از 
خود در صفحه شخصی اش از تمدید قراردادش 
تــا 1403 خبــر داد. او بــدون نام بــردن از بازیکنی، 
جملاتــی نوشــت کــه به نظر می رســد بــه محمد 
دانشــگر کنایه زده اســت:»به ما یاد دادن خانواده 
مهم ترین چیز تو زندگیه، آدم خانواده خودشو رها 
نمیکنه کــه با پولدارا زندگی کنــه«. این موضوع با 
واکنش ســیاوش یزدانی همراه شد و او در توئیتی 

به دفاع از دانشگر پرداخت: »بازیکن تعصبشو تو 
زمین بازی نشــون میده، نه تو شبکه های مجازی! 
ایــن کارا آخروعاقبــت نــداره دوســت مــن. ما که 
می دونیم چه خبره تو دل شــما. خودشیرین های 
مجــازی...« البتــه مدافــع ســرباز اســتقلال به این 
اســتوری بســنده نکــرد و بــا انتشــار یــک پســت 
دلتنگــی خــود از دوری دانشــگر را توصیــف کــرد. 
البتــه مهدی پــور دیروز پس از تمدید رســمی اش 
با اســتقلال به خبرنگاران گفت: »دانشگر دوست 
صمیمی من است و استوری ام هیچ ربطی به او 
نداشــت.  او در مورد توئیــت یزدانی نیز توضیح 
داد: »بــا یزدانــی صحبت کــردم. صمیمی ترین 

دوستانم در استقلال سیاوش و محمد بودند.«
ë حسین زاده از سفارت بلژیک وقت گرفت

امیرحسین حسین زاده دیگر بازیکنی است که 
وضعیــت ادامه حضــورش در اســتقلال در ابهام 
قــرار دارد. او به واســطه  بنــدی کــه احمــد مــددی 
مدیرعامل پیشین استقلال در قراردادش گنجاند، 
در آســتانه انتقال به شــارلروای بلژیک قرار گرفته 
بــا پرداخــت 250  اســت. حســین زاده می توانــد 
هــزار دلار بــه اســتقلال به راحتی قرارداد را فســخ 
کند و جدا شــود. برای همین او از ســفارت بلژیک 
بــرای ویــزا وقــت گرفته اســت. حالا لژیونر شــدن 
حســین زاده کاملًا دســت خودش اســت و آجورلو 
و همکارانــش نیــز نمی تواننــد مانــع او شــوند. او 
در گفت و گویــی کــه دیــروز بــا خبرنگاران داشــت، 
درباره آینده اش فقط به یک جمله بســنده کرد و 
گفت:»امیدوارم در آینده اتفاق خوبی برای من و 
اســتقلال بیفتد.« حسین زاده در گفت و گویی که از 
او در اردوی تیــم ملــی در قطر پخش شــد، درباره 
شــرایط خودش در استقلال گفت:»من یک سال 
دیگر قرارداد دارم. ما به مسئولان گفته ایم که ابتدا 
تسویه کنند چرا که خیلی طلب داریم. بین 75 تا 
80 درصد قرارداد ما پرداخت شده که آپشن های 
دیگری نیز مانده است. قرار شده صحبت کنیم و 

اگر به توافق برسیم، قراردادم را تمدید کنم.«
ë جنگ سپاهان و استقلال بر سر رضایی

اما جنگ اســتقلال و ســپاهان در فصل نقل و 
انتقالات بر سر جذب بازیکنان مختلف همچنان 
ادامــه دارد. یکــی از ایــن بازیکنــان، کاوه رضایــی 
اســت کــه در چنــد فصل قبــل در فوتبــال بلژیک 
حضور داشت اما تصمیم گرفته تا به فوتبال ایران 
بازگــردد. در ابتدا از اســتقلال به عنوان مقصد اول 
این بازیکن نام برده می شــد اما حالا سپاهان هم 
به یکــی از تیم های خواهان جذب او تبدیل شــده 
اســت. در این شــرایط، رضایــی به دیــدار مدیران 
ســپاهان رفــت و خبــر توافــق او هــم مطــرح شــد 
که باعث شــد تا هواداران اســتقلال بشــدت علیه 
مدیران این باشــگاه موضع بگیرنــد. با این حال و 
بعــد از اعتراض هواداران اســتقلال بــار دیگر ورق 
گویا برگشته و مدیران این باشگاه دوباره با رضایی 
تماس گرفته انــد تا مذاکرات جدی تــر را با او آغاز 
کنند. کاوه هم از ســپاهان برای پاسخ نهایی زمان 

خواســته و باید دید او دوباره آبی پوش می شــود یا 
خیر.

ë استقلال پهلوان را به جای رضاوند می خواهد
امــا خبر جالبی که دیروز منتشــر شــد این بود 
که اســتقلال برای انتقــال آرش رضاوند به فولاد، 
درخواســت کرده تا او با احسان پهلوان  معاوضه 
پیراهــن  قبــل  فصــل   2 در  کــه  بازیکنــی  شــود. 

پرســپولیس را به تن داشــت اما امســال بــه اهواز 
کوچ کرده تا شاگرد جواد نکونام شود. استقلال در 
شرایطی خواهان پهلوان شده که عنوان شده بود 
که به جای رضاوند، علیرضا کوشکی را می خواهد 
اما گویا حالا نظرش تغییر کرده اســت و باید دید 
طــرح این موضوع، با چه واکنشــی از ســوی فولاد 

روبرو خواهد شد.
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پــس از جذب شــهباززاده، امید حامدی فر هافبک وســط جوان فصل گذشــته صنعت 
نفت، با اســتقلال به توافق نهایی رســید و قــراردادش را امضا کرد تــا دومین خرید آبی ها 
لقب بگیرد. این بازیکن 21 ســاله که متولد شهرســتان شوش اســت، در رده های پایه فولاد 
رشد کرد. او 2 سال قبل به جمع آبادانی ها پیوست و در 39 مسابقه برای این تیم به میدان 
رفــت و حالا بنابر آنچــه خودش اعلام کرده به توصیه علیرضا منصوریان برای پیشــرفت 
راهی اســتقلال شــده اســت. حامدی فر که 21 ساله است، با اســتقلال قراردادی به مدت 2 
فصل امضا کرده و ســهمیه زیر 23 ســال محســوب می شــود. خرید بعدی اســتقلال، رضا 
میرزایی وینگر 26 ســاله فصل گذشــته سپاهان است تا استقلال پس از شهباززاده، دومین 
خریــدش از ســپاهان را هــم انجام دهــد. میرزایی که با قراردادی 2 ســاله آبی پوش شــده، 
کارش را از رده های پایه سپاهان آغاز کرد و بجز لیگ هجدهم که به فولاد پیوست، تمامی 
دوران فوتبالش را در سپاهان سپری کرد اما پس از 7 سال، بالاخره به صورت قطعی از این 
تیم جدا شد. این بازیکن اهلِ کردکوی پیش از این مورد توجه فرهاد مجیدی نیز قرار گرفته 
بود اما این انتقال با مخالفت باشــگاه ســپاهان شــکل نگرفت تا اینکه با پایان قرارداد این 
بازیکن، او مذاکراتش را با آبی های پایتخت آغاز کرد و دوشنبه شب به همراه امید نورافکن 
راهی هتل اســپیناس شــد تا توافق های نهایی او با اســتقلال شــکل گیرد. میرزایی قابلیت 
بازی در پست مدافع راست را نیز دارد و باید دید ساپینتو از این بازیکن در چه پستی بازی 
می گیرد. میرزایی پس از امضای قرارداد و قطعی شــدن حضورش در اســتقلال، با انتشــار 

پیامی از هواداران سپاهان خداحافظی کرد.

2 بازیکن جدید در استقلال
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وقتی برای بازیکنان 500 میلیونی 70 میلیارد می پردازند

پول به مثابه علف خرس
قیمــت  هولنــاک  و  بی رویــه  رفتــن  بــالا  از  پــس 
بازیکنان متوســط در بازار نقــل و انتقالاتی »پیش 
فصل« لیگ بیســت و دوم، فدراســیون فوتبال به 
فکــر تعیین یک ســقف مالی برای کــوچ بازیکنان 
بین باشــگاه ها افتاده اما به نظر می رســد که مثل 
موارد مشــابه فقط نوشــدارو پس از مرگ سهراب 
در دست تهیه است. در اظهارات برخی مقام های 
فدراســیون تصریــح شــده که از ایــن پس پرداخــت ارقام غیرمعمــول برای 
بازیکنان عادی غیرقانونی اســت و فقط ملی پوشــان از این روال معاف اند و 
همچنیــن این افزایش دریافتی نباید بیشــتر از 25 درصد باشــد، اما یکی دو 
مســأله مهــم در ارتباط با ایــن ملاحظات تــازه وجود دارد که حســن اجرای 
آن را بســیار ســخت و عــدول از آن و بهتــر بگوییــم پنهانــکاری را بالنســبه 
آســان می ســازد.حتی اگر برگه های عقد قرارداد تازه بازیکنان لیگ برتری با 
باشــگاه های قبلی و جدیدشــان که به سازمان لیگ تســلیم می شود همانی 
باشــد که واقعاً هســت، 25 درصد افزایش قیمت برای بازیکنانی که قیمت 
فصــل پیش شــان هــم افراطــی بــود، دســتاورد اندکــی نخواهد بــود و مبلغ 
چشمگیری را تشکیل می دهد. بازیکنی که قیمت واقعی اش از 500 میلیون 
تومان بیشــتر نیســت و در خوش بینانه ترین نگاه هم یــک میلیارد نمی ارزد 
و بــا وجــود این فصــل پیش 10 تا 15 میلیــارد تومان گرفتــه، وقتی این فصل 
حــق بهــره وری از یــک افزایــش 25 درصــدی را دارد، عمــلًا می توانــد تا 40 
میلیارد هم پیش برود و چنانچه قرارداد او با باشگاه تازه اش فزون تر از یک 
ســال و دوســاله و سه ساله باشــد بحث از 40 میلیارد هم فراتر خواهد رفت. 
قســمت تیره تر ماجرا این اســت که گاهی براســاس تفاهم دوطرف مبلغی 
اضافــی و زیرمیــزی هــم به بازیکــن پرداخت می  شــود کــه روی کاغذ و متن 
قــرارداد نمی آیــد. در آن صورت هم بازیکن مورد نظر به اهدافش می رســد 
و از مرزهــای 50 تــا 60 میلیــارد تومان هــم فراتر خواهد رفــت و هم هرگونه 
تلاش فدراســیون برای مهار کردن این بازار پرهرج و مرج بی اثر خواهد شــد 
و اظهــارات و ادعاهــای مســئولان این نهــاد برای ســامان دادن به ایــن بازار 
آشــفته، هیچ ضمانت اجرایی نداشــته و به مشتی حرف پوچ تبدیل خواهد 
شــد.جالب تر و تلخ تر از همه اینکه معترضان نخست به روند غیرمتعارف 
شدن رقم عقد قراردادهای جدید، رؤسای باشگاه ها و به واقع همان کسانی 
هســتند که در رقابت بر سر کســب عناوین بالاتر در لیگ، پرداخت این گونه 
ارقــام را در فصول اخیر باب کرده و هر ســال با دســت خویــش بر این مبالغ 
افزوده اند. این مالکان و مدیران با عملکردی که مصداق کامل ضرب المثل 
»پــول بــه منزله علف خرس« اســت، در ایــام »پیش فصل« دائمــاً بر مبلغ 
قرارداد بازیکنان جدید مورد نظرشان افزوده و در نهایت آن را به شکل کاملًا 
تأسف بار کنونی در آورده اند. بر اثر این روند بازیکنان متوسط و معمولی، در 
حالی که  حتی 500 میلیون تومان هم از سرشان زیاد است، با ارقامی بین 10 

تا 15 و گاه 20 میلیارد تومان جابه جا می شوند.
کل این لیگ را در نظر بگیرید حتی 30 بازیکن را هم نمی یابید که صفت 
»برجسته« سزاوارشان باشد و برای توصیف آنها به کار آید ولی »کرور کرور« 
از آنهــا با ارقامی حــدود 10 میلیارد تومان هر فصل تغییر باشــگاه می دهند 
تا عایدی و درآمدشــان تا ســر حد امکان بالاتر برود و بار خود را تا آخر عمر 
ببندند و حتی فرزندان و نوه ها و نسل های بعدی خانواده خود را هم تأمین 
و آینده شان را تضمین کنند.اقدام سازمان لیگ برای نظام مند کردن بهای 
قراردادها و متعارف ســاختن پول های رد و بدل شده بالقوه کار بدی نیست 
اما همان طور که شــرح دادیم ســازوکارهای اجرای آن ناقص و مبهم اســت 
و هیــچ ضمانتــی بر حســن اجــرای آن وجود نــدارد، زیرا همان باشــگاه ها و 
رؤســایی کــه به ایــن فرایند خــرده گرفته و خواســتار ترمیــم آن شــده اند، با 
انواع پنهانکاری ها به روند پرداخت های غیرمعمول اســتمرار می  بخشــند. 
با عملکردهای دوگانه ای از این دســت تنها چیــزی که حاصل می آید ادامه 
خوشبختی بیش از حد بازیکنان متوسط است که قیمت واقعی و بهای فن 
و هنرشــان بــه یک میلیــارد هم نمی رســد و همچنین ورشکســتگی اخلاقی 
مدیــران و مســئولانی کــه چیــزی را در کلام می کوبند که خــود در باطن و در 

پشت پرده موجد، طراح و بسط  دهنده آن هستند.

تقاضای بالای منشا و پیشنهاد خارجی برای عبدی
گروه ورزشــی/ پرســپولیس با اینکه مرتضی پورعلی گنجــی، علیرضا بیرانوند، 
گئورگــی گولســیانی، ســروش رفیعی، دانیال اســماعیلی فر، ســعید صادقی و 
محمد مهدی احمدی را به خدمت گرفته ولی تا به اینجا نتوانســته مهاجمی 
به صورت رسمی به خدمت بگیرد. البته  سرخپوشان در نظر دارند یک مهاجم 
خارجــی را بــه زودی به هــواداران معرفی کنند. گادوین منشــا، مهاجم ســابق 
تیم مس رفســنجان که سابقه پوشــیدن پیراهن پرســپولیس را هم در کارنامه 
دارد، یکی از مهاجمان مورد توجه سرخپوشــان اســت که شنیده می  شود برای 
دلاری  هــزار  دســتمزد 350  فصــل  یــک 
درخواســت کرده که عدد کمی نیست. اما 
یکی از مهاجمانی که پرسپولیس مذاکرات 
و  داشــته  وی  اســتخدام  بــرای  را  مثبتــی 
انتقالش تا حد زیادی نهایی شده، کاسیانو 
دیــاز مهاجــم 33 ســاله برزیلی اســت که 
به نظر می رســد قــراردادش نهایی شــود. 
سرخپوشان در حال حاضر در خط حمله 
مهدی عبــدی و حامد پاکــدل را در اختیار 
دارند. در این بین دیروز خبر رسید عبدی از باشگاه پرتغالی چاوز پیشنهاد دارد 
و این باشگاه ایمیلی برای در اختیار گرفتن عبدی به باشگاه پرسپولیس ارسال 
کــرده اســت که مدت زمــان این قرارداد یک ســاله و به صــورت قرضی خواهد 
بود. البته عبدی تحت قرارداد باشــگاه پرســپولیس اســت و جدایی او از جمع 
شاگردان گل محمدی منوط به رضایت باشگاه پرسپولیس است. حالا باید دید 
باشگاه پرسپولیس که هنوز نتوانسته در خط حمله بازیکن جدیدی به خدمت 
بگیرد اجازه جدایی به ستاره جوان تیمش را خواهد داد یا اینکه عبدی در جمع 

شاگردان گل محمدی ماندگار خواهد بود.

پایان جشنواره صدای ورزش در 2۴ سالگی رادیو ورزش
در آستانه بیست وچهارمین سالروز تأسیس شبکه رادیویی ورزش و اختتامیه 
جشــنواره ملــی »صــدای ورزش«، مهدی آذرمــکان مدیر این شــبکه گفت: 
»یکی از اهداف ما در این جشــنواره، شناسایی و معرفی برترین آثار رادیویی 
ورزشی و کشف استعدادها چه در بخش مردمی و چه در حوزه برنامه سازان 
اســتانی بود. بیش از ۵۵0 اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال شد که این تعداد 
دور از انتظــار مــا بــود. در بخش هــای مختلــف جشــنواره از جملــه مســتند، 
پادکست، برنامه های کوتاه و ترکیبی آثار خوبی را دریافت کردیم.« آذرمکان 
درباره جشــن تولد 2۴ ســالگی و برنامه های این روز تصریح کرد:»مراســمی 
با حضور مقامات و مســئولان ورزشی کشــور از جمله معاونان وزارت ورزش 
و جوانان، اعضای فراکســیون  ورزش مجلس، مدیران شــبکه های رادیویی و 
رؤسای فدراسیون ها، تعدادی از سازمان های فعال در زمینه ورزش، مدیران 
برخــی از باشــگاه های فوتبــال عــده ای ازپیشکســوتان و قهرمانــان ورزشــی 
رشــته های مختلف و پیشکســوتان و مدیــران رادیویی برگــزار خواهیم کرد و 
برنامه های مختلفی برای این روز در نظر گرفته شــده اســت.«گفتنی اســت 
مراسم بیست و چهارمین سالروز تأسیس شبکه رادیویی ورزش و اختتامیه 
جشنواره ملی »صدای ورزش«، امروز از ساعت 17 در استودیوی شماره یک 

ساختمان شهدای رادیو رسانه ملی برگزار خواهد شد.

وصال روحانی
روزنامه نگار

رمضانی و مهدی پور تمدید کردند، حامدی فر و میرزایی آبی پوش شدند

استقلال در نقل و انتقالات پررنگ شد

سایت باشــگاه هال ســیتی خبر داد که انتقال اللهیار 
صیادمنش مهاجــم ملی پوش ایرانــی فنرباغچه به 
هال ســیتی دائم شــد و از الان بازیکن ایرانی جزو این 
باشگاه انگلیسی به حساب می آید. صیادمنش فصل 
گذشته 6 ماه برای هال سیتی بازی کرد و در این مدت 
کوتــاه عملکــرد خوبــی داشــت و باعث شــد مدیران 
باشــگاه انگلیســی قرارداد ایــن بازیکن را 
دائمــی کنند. طبــق توافق حاصل شــده 
باشــگاه هال ســیتی مبلغ 2 میلیون یورو 

برای خرید دائمی مهاجم ایرانی به باشگاه فنرباغچه 
پرداخت کرده است. طبق قرارداد انتقال صیادمنش 
از استقلال به فنرباغچه در سال 2019 باشگاه ترکیه ای 
موظف اســت 20 درصد از ســود حاصل از فروش این 
بازیکــن ایرانــی را به باشــگاه اســتقلال پرداخت کند. 
حالا با نهایی شدن انتقال صیادمنش 20 درصد سود 
فروش این بازیکن به حســاب باشــگاه استقلال واریز 
خواهد شــد. ســتاره ایرانــی با مبلــغ 800 هــزار دلار از 

آبی پوشان پایتخت راهی فنرباغچه شده بود.

ســایت Wide world of Sports در گزارشی 
جالــب به بررســی بهتریــن ســتاره 32 تیم 
حاضر در جام جهانی پرداخت. این رســانه 
اســترالیایی در بخــش بررســی تیــم ملــی 
کشــورمان، مهدی طارمی را بهترین ســتاره 
نوشــت:  او  درخصــوص  و  دانســت  ایــران 
»دوران موفقیــت طارمــی در اروپــا بــه چند 
ســال قبل بازمی گردد، زمانی کــه به ریوآوه 
منتقل شد. او نمایشی عالی داشت و سپس 

توانســت به قهرمان پورتو منتقل شود. او 
در پورتــو  ســتاره آنها در لیــگ داخلی و 
اروپایی نام گرفت و همچنین توانست 
در تیــم ملــی ایران نیز درخشــان ظاهر 

شود.« این سایت درخصوص ستاره های 
هم گروهی تیم ملی ایران نیز صحبت 
کرد. بــرای انگلیــس هری کیــن، برای 

ولــز گــرت بیــل و بــرای امریکا کریســتین 
پولیسیچ را ستاره اصلی نامید.

طارمی ستاره اصلی ایران در جام جهانیانتقال دائم صیادمنش به هال سیتی

باشگاه استقلال با این پوستر به امید حامدی فر بازیکن جدید تیمش خوش آمد گفت 

گــروه ورزشــی/ فصل نقــل و انتقــالات را 
می  تــوان آینــه ای تمــام نمــا از شــرایطی 
دانست که در فوتبال مان با آن مواجهیم؛ 
مقطعــی کــه با حواشــی، جنجــال و البته 
همــراه  باورنکردنــی  اتفاقــات  بعضــاً 
می  شــود و پای اعــداد و ارقــام نامتعارف 
هــم به میــان می  آیــد. امســال اوضــاع از 
ســال های گذشــته عجیب تــر هم شــده و 
هــر روز اعــدادی بــرای انتقــال بازیکنــان 
مطرح می  شود که بهت آور است. در واقع 
آن طــور کــه از شــواهد و قرائن پیداســت، 
حتی قیمت بازیکنان درجه 2  لیگ هم با 
جهشــی چند برابری همراه شده و در این 
بازار عملًا چند باشگاه توان فعالیت دارند 
و بخش دیگری تنها نظاره گر هســتند! در 
این روزها که فصل نقل و انتقالات درحال 
سپری شدن است و تا نهم شهریور ادامه 
دارد، وضعیت به گونه ای بوده که صدای 
خیلی ها را درآورده و باعث شده سازمان 
لیــگ  باشــگاه   16 بــه  نامــه ای  در  لیــگ 
برتــری اولتیماتــوم دهد که حواس شــان 
بــه قراردادهــا و رقم هایی کــه در آن ثبت 
می  شــود، باشــد. جالب اینکه بازار نقل و 
انتقــالات تنها با ارقام شــگفت انگیز مثل 
قــرارداد 22 میلیارد تومانی فلان بازیکن، 
بهــم نریختــه و گفته می  شــود یک ســری 

وعده هــا از جملــه ملی پــوش شــدن هم 
مزید برعلت شده است.

شــب  دوشــنبه  اســاس  همیــن  بــر 
»فوتبــال برتــر« بــا دعــوت از گرشاســبی 
مدیرعامل فولاد و صــادق درودگر عضو 
هیأت رئیسه سازمان لیگ به این موضوع 
پرداخت و در خلال برنامه مدیران عامل 
چند باشگاه هم به صورت تلفنی در این 
بحث مشــارکت داشــتند. درودگــر تأکید 
کرد تا زمانی که قرارداد بازیکنان تعدیل 
نشــود، کارت بــازی صــادر نخواهد شــد. 
او در بخــش دیگــری گفت: »مقرر شــده 
25 درصــد به رقم قــرارداد بازیکنانی که 
ملی پــوش نیســتند، اضافه شــود. درباره 
بازیکنان ملی پوش فعلی سقفی تعیین 
نشــده و سازمان لیگ در حال کارشناسی 
اســت و دســتورالعمل نقل و انتقالات تا 
هفته آینــده ابــلاغ می  شــود.« همچنین 
اعلام شــد نشســتی بیــن مدیــران عامل 
باشــگاه های لیــگ برتــری برگزار شــود تا 
در مــورد ســقف قراردادها تصمیم گیری 
شــود. در ایــن بیــن انتقاداتــی بــه برخی 
باشگاه ها از جمله پرسپولیس که حضور 
پررنگی در فصل نقل و انتقالات داشــته، 
مدیرعامــل  درویــش  رضــا  اســت.  وارد 
پرســپولیس در ایــن خصوص گفــت: »از 

تعییــن ســقف قــرارداد نقــل و انتقالات 
استقبال می  کنیم. معضل بزرگ فوتبال 
ما مدیر برنامه ها هستند. بازیکن جوانی 
که خــودش با مــا بــه توافق رســیده بود، 
وقتــی با مدیر برنامه اش آمد 200 درصد 
بیشــتر از مبلــغ اولیــه درخواســت کرد.« 
درویش با تأکید بر اینکه قرارداد بازیکنان 
و مربیان این تیم در سامانه کدال منتشر 
می  شــود، ادامه داد: »خیلــی از بازیکنان 
 10 پیشــنهادهای  از  کردیــم  جــذب  کــه 
میلیارد بیشتر باشگاه های دیگر گذشتند 
و قرارداد بســتند. در ضمن اســتقلالی ها 
افــکار  قــرارداد ســعید صادقــی  دربــاره 
عمومی را فریب می  دهند.« این موضوع 
دیروز هم ادامه پیدا کرد و محمدحسین 
حمیســی، رئیــس حراســت فدراســیون 
فوتبــال از ورود حراســت فدراســیون بــه 
قراردادهــای عجیب بازیکنــان خبر داد. 
او همچنیــن اعلام کرد که دادن قول تیم  
ملــی بــه بازیکن تخلف اســت. عــلاوه بر 
این علیرضا امامی فــر، رئیس مرکز ملی 
فوتبــال پیشــنهاد کــرد کــه فوتبــال ایران 
باید بــرای وضعیت بهتر نقل  و انتقالات 
قانون بازی جوانمردانه مالی را اجرا کند. 
البته در ســال های گذشته موضوع سقف 
قراردادهای بازیکنان مطرح شــد که این 

طــرح در اجــرا توفیق چندانی نداشــت و 
به قول معروف پول های زیرمیزی، طرح 
را از هدفــش دور کــرد. در شــرایط فعلی 
گفتــه می  شــود قرار اســت ســازمان لیگ 
مبلــغ 8 میلیارد تومان را ســقف قرارداد 
بازیکنــان در نظــر گیرد که البتــه بعید به 

نظر می  رسد این طرح عملی شود. نکته 
دیگــر اینکه تعدادی از باشــگاه ها تاکنون 
خریدهایی داشــته اند که احتمالاً چندان 
بــا ایــن ســقف منطبــق نیســت و ســؤال 
این اســت کــه وضعیت چنیــن بازیکنان 
شــد؟  خواهــد  چگونــه  باشــگاه هایی  و 

روح الله محمــدی، عضــو هیــأت مدیــره 
باشــگاه نفت آبادان با طعنه به شکست 
فدراسیون در اجرای طرح سقف قرارداد 
در ســال های گذشــته گفــت: »با شــرایط 
فعلی بازهم سقف قرارداد، کف قرارداد 

می شود.«

سازمان لیگ و باشگاه ها برای سامان دادن به آشفتگی نقل و انتقالات لیگ برتر دست به کار می شوند

سقفی برای میلیاردرها

شیمبا به مس رفسنجان پیوست

فصــل  مهاجــم  و  کاپیتــان  پریــرا  لوســیانو 
گذشــته فــولاد، پــس از توافــق بــا مدیــران 
باشــگاه مــس رفســنجان بــه عضویــت این 
تیــم درآمد تــا فصل آینــده شــاگرد محمد 
ربیعی باشد. این بازیکن 39 ساله در حالی 
به مس پیوســته کــه بهترین گلــزن خارجی 
تاریخ لیــگ برتر و همچنیــن بهترین گلزن 
تاریــخ باشــگاه فــولاد به شــمار مــی رود اما 
در فصــل جدیــد در رفســنجان فوتبالش را 
ادامــه می دهد. مس در این فصل به غیر از 
شیمبا، حامد لک، ایمان سلیمی و مرتضی 

منصوری را هم به خدمت گرفته است.

مهاجم استقلال در رادار فرهاد
کــردن  قهرمــان  از  بعــد  مجیــدی  فرهــاد 
اســتقلال در لیگ برتر ایران از این تیم جدا 
شــد و به امارات رفت تــا هدایت تیم اتحاد 
کلبــاء را برعهــده بگیــرد. در همیــن رابطــه 
سایت »اسپورت« امارات خبر داد که فرهاد 
مجیــدی از مدیــران باشــگاه اتحــاد کلبــاء 
خواســته تا مهاجم استقلال را برای تقویت 
خــط حملــه تیم جــذب کننــد. این رســانه 
اماراتــی نامــی از بازیکــن اســتقلال اعــلام 
نکرد و تنها به ذکر پست بازیکن آبی پوشان 
کــه در رادار فرهاد مجیــدی قرار دارد، اکتفا 
کرد. همچنین رســانه های امــارات گزارش 
دادنــد، اتحــاد کلباء با درخواســت مجیدی 
با باشــگاه شــباب الأهلی وارد مذاکره شده 
تا مهدی قایدی مهاجم ســابق اســتقلال و 

فعلی شباب الاهلی را به خدمت بگیرد.

سقوط رقیب عربستانی فولاد
تنهــا  عنــوان  بــه  بایــد  حالــی  در  فــولاد 
نماینــده ایران در مرحله یک هشــتم نهایی 
مصــاف  بــه   2022 آســیا  قهرمانــان  لیــگ 
تیــم  ایــن  کــه  بــرود  عربســتان  الفیصلــی 
ســعودی، تیمی گمنــام و ضعیــف در لیگ 
عربســتان اســت کــه بــه دلیــل عــدم صدور 
مجــوز حرفــه ای تیم هــای بزرگ عربســتان 
مثل الاهلی، الاتحاد و النصر یکی از سهمیه 
ســعودی ها به این تیم رســید. اما بحران در 
اردوی رقیــب فولاد در آســیا به اوج رســید و 
این تیم در هفته پایانی لیگ برتر عربســتان 
بــه دســته  الهــلال  باخــت 2 -1 مقابــل  بــا 

پایین تر سقوط کرد.
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